
                                                                                                                                                                                                                                                                               

 
 
 
 
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr VI/07 

 
s e s j i  Rady    Miasta Działdowo 

odbytej  w     dniu   26    kwietnia    2007 roku  w sali   konferencyjnej  Urzędu Miasta, 

w zamku,  

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady Miasta. 

 

 
        Sesja trwała w   godz. 1200 – 1615. 

 

        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  21  radnych.  

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                            - Burmistrz Miasta 

Pan Ryszard DUCHNA                                               - Z-ca Burmistrza Miasta    

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                                - Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA    -  Skarbnik Miasta 

Pani Monika SKRZYPEK                                          - Naczelnik Wydziału PIGŚ 

Pan Jerzy MIKCIŃSKI                                              - Inspektor w Wydz. PIGŚ 

Pani Ewa NERS                                                            - Naczelnik Wydziału Oświaty  

Pan Andrzej WITKOWSKI                                        - Komendant Straży Miejskiej 

Pani Magdalena RZĄP                                               - Referent prawno-administracyjny 

Pani Teresa NOWAKOWSKA                                  - Radna Sejmiku  

Pan Ireneusz FALBA                                                  - Prezes PGKiM 

Pan Artur JESIONOWSKI                                        - Z-ca Komendanta Powiatowego Policji 

Pan Bogdan CYWIŃSKI                                            -  Komendant Powiatowej Straży Pożarnej 

Pani Jadwiga KWIATKOWSKA                               - Przełożona pielęgniarek - SP ZOZ 

Grupa uczniów z Gimnazjum Nr 2 w Działdowie z 2 nauczycielkami  

Przewodniczący zarządów osiedli   –    zgodnie z załączoną listą obecności  

Kilku mieszkańców miasta   

Przedstawiciele telewizji i prasy lokalnej 
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Przebieg sesji  

 
Pkt 1 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz stwierdziła prawomocność obrad.  

            

       
Pkt 2 

 
       Pani  Teresa  BARTKOWSKA –  Przewodnicząca RM  zwróciła się o 

wprowadzenie 2 zmian do porządku obrad , tj.: 

- zmianę kolejności rozpatrywania punktów 12 i 13, tj. rozpatrzenie najpierw punktu 13, 

a dopiero po nim punktu 12, 

- wprowadzenie  pomyłkowo  nie  ujętego  punktu –   „Sprawozdanie   z  prac Komisji 

w okresie międzysesyjnym. 

 
        Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie wyraziła zgodę na wprowadzenie tych zmian, po    

czym  przystąpiła do  realizacji porządku dziennego w następującym brzmieniu :  

  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

 
2. Zmiany w porządku dziennym sesji.  

 
3. Przyjęcie protokółu poprzedniej sesji.   

 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia kandydata w miejsce wygasłego mandatu.  

 
5. Ślubowanie radnej. 

 
6. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 
7. Sprawozdanie   z   działalności  Burmistrza  w  okresie  międzysesyjnym,   zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady.  

 
8. Sprawozdanie  przedstawicieli  Gminy  z   działalności  związków    międzygminnych 

i stowarzyszenia gmin.  

 
9. Sprawozdanie z prac Komisji w okresie międzysesyjnym. 
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10. Interpelacje radnych i zapytania.  

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2007-2010. 

 
12. Podjęcie   uchwały  w   sprawie  zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo.  

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

niezabudowanych  nieruchomości  położonych  przy   ul.   Leśnej  i Michałowskiego 

w Działdowie.  

 
14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości niezabudowanych do poprawienia warunków 

zagospodarowania  nieruchomości przyległych położonych przy ul. Hanki Sawickiej 

w Działdowie.  

 
15. Sprawozdanie z Realizacji Planu Gospodarki Odpadami Dla Gmin Członków 

Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna” Na Lata 2004-2008 Na Terenie 

Gminy-Miasto Działdowo.  

 
16. Podjęcie  uchwały  w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu za rok 

2006 i udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo.  

 
17. Podjęcie   uchwały  w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2007. 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla SP ZOZ w Działdowie.  

 
19. Podjęcie   uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie określenia Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli.  

 
20. Podjęcie  uchwały  w   sprawie   określenia   rodzajów   świadczeń    przyznawanych 

w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół  i przedszkoli, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina-Miasto Działdowo, a także warunków i sposobu 

ich przyznawania.  

 
21. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  współdziałania z Gminą Działdowo w zakresie 

prowadzenia Urzędu Stanu Cywilnego.  
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22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Spraw 

Społecznych i Porządku publicznego Rady Miasta Działdowo.  

 
23.  Odpowiedzi na zapytania.  

 
24. Wolne wnioski i informacje.  

 
 
Ad pkt 3 

 

        Bez uwag – jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji.   

 

 
Ad pkt 4 

 

        Podjętą 20 głosami „za, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/62/07 

 
Rada stwierdziła, że w miejsce wygasłego mandatu radnego Zbigniewa KOCIELI, którego 

mandat wygasł uchwałą Nr V/60/07 Rady Miasta Działdowo z dnia 22 marca 2007 r. 

wstępuje Ewa WESOŁOWSKA-WILLENBERG z listy nr 5 oznaczonej nazwą Komitet 

Wyborczy PLATFORMA OBYWATELSKA, która uzyskała kolejno największą liczbę 

głosów i nie utraciła prawa wybieralności.  

 

Ad pkt 5 

 

        Najmłodszy   radny,     pan   Grzegorz     MROWIŃSKI    odczytał  rotę  ślubowania, 

w brzmieniu: „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuje uroczyście 

obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej 

gminy i jej mieszkańców”, a po jej odczytaniu pani Ewa WESOŁOWSKA-

WILLENBERG odpowiedziała – ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg.  

 
po czym 

 
PRZEWODNICZĄCA RADY – powitała  panią Wesołowską   w gronie Rady i życzyła 

nowej radnej, żeby  praca ta przyniosła jej wiele satysfakcji.  
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Ad pkt 6 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM składając sprawozdanie o 

działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym , poinformowała że :  

 
- otrzymaliśmy wiele życzeń z okazji Świąt Wielkiej Nocy, w tym m.in. od 

Wicemarszałka  Województwa Warmińsko-Mazurskiego pana    Piotra   

Żuchowskiego, który jednocześnie zwrócił się z prośbą  o przesyłanie mu 

zawiadomień o terminach  naszych sesji- zapewniając, że o ile tylko czas mu na 

to   pozwoli, to  będzie uczestniczył  w naszych obradach –  licząc na właściwą 

i owocną współpracę. Przychyliłam się do prośby i pan Marszałek otrzymał 

zaproszeniu już na dzisiejszą sesję,  

 
- niezwłocznie po ostatniej sesji, na której Rada upoważniła mnie do 

powiadomienia Sekretarza i Skarbnika o obowiązku przedłożenia oświadczeń 

lustracyjnych – dokonałam tej czynności i już w dniach 2 i 3 marca otrzymałam 

oświadczenia od Sekretarza i Skarbnika. Nadto zgodnie z otrzymanymi 

wyjaśnieniami  z  Państwowej Komisji Wyborczej dotyczącymi tego, kiedy i do 

kogo  winna złożyć takie  oświadczenie    pani      radna       Ewa Wesołowska –

Willenberg – w dniu 6 kwietnia br. pani Wesołowska -Willenberg złożyła je do 

mnie. I w  dniu 11 kwietnia przesłałam, a 13 kwietnia wpłynęły do   Biura 

Lustracyjnego Instytutu  Pamięci  Narodowej  oświadczenia lustracyjne 

Sekretarza, Skarbnika i pani Wesołowskiej-Willenberg, 

 
- po otrzymaniu uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii o wykonaniu 

budżetu miasta za rok 2006 i w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla 

Burmistrza Miasta Działdowo  - natychmiast przesłałam tę uchwalę 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie w celu zaopiniowania wniosku 

Komisji o udzielenie absolutorium Burmistrzowi – przed sesją otrzymaliście 

Państwo uchwałę RIO, którą wydano opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej – 

stwierdziła Przewodnicząca,  

 
- Zarząd Stowarzyszenia Na Rzecz Rozwoju Samorządności Lokalnej 

„WSPÓLNE MIASTO” w Działdowie zwrócił się do mnie o informowanie 

pisemnie o planowanych sesjach Rady Miasta  - odpowiedziałam Sekretarzowi 

Stowarzyszenia, że zgodnie z § 37 pkt 7 Statutu Gminy-Miasto Działdowo  
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informacje o terminie, miejscu i przedmiocie obrad Rady podawane 

są do publicznej wiadomości na tablicach ogłoszeń Urzędu oraz w Internecie, 

jak również, że w sesji mogą uczestniczyć wszyscy  mieszkańcy, jako 

obserwatorzy. Jednocześnie podałam termin i miejsce obrad dzisiejszej sesji –

zapraszając na sesje wszystkich pragnących w nich uczestniczyć. 

 

 
Ad pkt  7 

 

        Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej 

działalności z uwzględnieniem wykonania uchwał Rady Miasta Działdowo w okresie 

międzysesyjnym,  tj. od 22 marca 2007 r.  do    24   kwietnia 2007 r.( stanowi ono załącznik 

do protokółu).  

 

 

Ad pkt 8 

 

        Sprawozdanie   przedstawicieli   Gminy   z    działalności   związków     międzygminnych 

i stowarzyszenia gmin : 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta poinformował, że:  

- 17 kwietnia uczestniczył w Zgromadzeniu Ogólnym Związku Gmin Warmińsko-

Mazurskich, na którym przyjęto  sprawozdanie  z  działalności  Zarządu   Związku   za  rok 

2006 oraz  sprawozdanie z wykonania budżetu Związku za rok 2006 i udzielono absolutorium 

władzom Związku, 

- wczoraj i częściowo dzisiaj brał udział w zorganizowanej przez Związek Miast Polskich 

konferencji poświęconej monitorowaniu usług publicznych w miastach, a przede wszystkim 

w doskonaleniu systemu analiz samorządowych – po czym  złożył obszerne sprawozdanie z 

tej konferencji. 

 
Pan Ryszard DUCHNA – Z-ca Burmistrza przekazał, że przedmiotem posiedzenia Zarządu 

Ekologicznego Związku  Gmin „Działdowszczyzna” była sprawa przyjęcia do Związku 

Miasta i Gminy Nidzica. A stanowisko Zarządu jest takie, że Nidzica nie zostanie przyjęta do 

Związku, jedynie może być współpraca z tą gminą. Czyli na podstawie porozumień  możemy 

im  zagwarantować,  że będą uczestniczyć w inwestycjach wspólnych, z tym,  że   nie  będą  

mieli  prawa  głosu  w  decyzjach   dotyczących wyboru  władz  Związku.  
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Stwierdzono bowiem, że Związek jest już na tyle liczny, że przyjmowanie następnych 

członków mogłoby spowodować trudności w podejmowaniu decyzji dotyczących np. 

określenia kierunków działania. 

Ponadto omówiono sprawę związaną z rejonami zbiórki odpadów. 

 
Radny pan  Józef ORZECHOWSKI – poinformował, że Zgromadzenie Ogólne Związku 

Gmin „Działdowszczyzna” podjęło uchwalę w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Związku z tytułu wykonania budżetu za rok 2006.  

 

 
Ad pkt 9 

 
Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że   w dniu 24 kwietnia Komisja odbyła dwuczęściowe posiedzenie : 

- w pierwszej części tego posiedzenia -  Komisja w sali konferencyjnej Starostwa 

Powiatowego  wspólnie  z Komisją Planowania, Budżetu, Finansów i 

Gospodarowania Mieniem Powiatu debatowała na temat przeznaczenia budynku byłej 

bursy międzyszkolnej przy ul. Grunwaldzkiej 4a. W tej sprawie – informował – pan 

Burmistrz zwrócił się do pana Starosty, a Starosta do Rady Pedagogicznej ZSZ Nr 1 o 

ewentualne przeznaczenie tego budynku na mieszkania socjalne. Zarówno Rada 

Pedagogiczna jak i Rada Rodziców negatywnie ustosunkowały się do tego wniosku – 

motywując swoje stanowisko tym, że zbyt bliskie sąsiedztwo szkoły oraz znajdujące 

się w pobliżu trzy boiska są przeciwwskazaniem dla  lokowania w tym budynku 

mieszkań socjalnych. Natomiast  organy te wskazały jako pomysł, umiejscowienie w 

budynku byłej bursy biblioteki miejskiej, ewentualnie powiatowej oraz wszelkich 

poradni, czyli instytucji związanych z edukacją bądź szeroko pojmowaną kulturą. 

Spotkanie to – kontynuował - było dla nas bardzo pożyteczne, ponieważ mogliśmy 

zapoznać się ze stanowiskiem w tej sprawie Rady Powiatu, która podjęła już uchwałę 

o  przeznaczeniu  tego  obiektu  właśnie na bibliotekę bądź różnego rodzaju poradnie. 

I stanowisko Komisji jest takie, żeby pan Burmistrz nawiązał kontakt z samorządem 

powiatowym w sprawie przeznaczenia obiektu byłej bursy na bibliotekę miejską,  

- natomiast podczas drugiej części posiedzenia Komisja : 

1) 8 głosami „za” , przy 1 „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo, 
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2) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Wieloletniego planu rozwoju 

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2007-

2010, 

3) wysłuchała informacji na temat rozliczeń wynikających ze sprzedaży substancji 

mieszkaniowej w roku 2006, 

4) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

w  drodze  przetargu niezabudowanych nieruchomości położonych przy ul. Leśnej 

i Michałowskiego w Działdowie,  

5) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

w trybie bezprzetargowym nieruchomości niezabudowanych do poprawienia 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych położonych przy ul. 

Hanki Sawickiej w Działdowie, 

6) wysłuchała sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gmin 

Członków Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna” na lata 2004-2008 

na terenie Gminy- Miasto Działdowo. 

 

 

Pan Marian ODACHOWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przekazał, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia : 

 

- dokonała analizy wykonania budżetu miasta za rok 2006, 

- pozytywnie zaopiniowała trzy projektu uchwał Rady, tj. 1) w sprawie zmian w 

budżecie  miasta  na  rok   2006,    2) w   sprawie    udzielenia  dotacji  dla   SP  ZOZ 

w Działdowie, 3) w sprawie współdziałania z Gminą Działdowo w zakresie 

prowadzenia Urzędu Stanu Cywilnego, 

- rozpatrzyła wniosek OSP w Gródkach o pomoc finansową na wykonanie  sztandaru. 

Wniosek ten został zaopiniowany negatywnie, z uwagi na brak środków w budżecie 

na ten cel, jak również z tego względu, że nie jest to jednostka, która leży w zasięgu 

naszego działania. Natomiast Komisja zwraca się z apelem do państwa radnych, 

którym w jakiś sposób bliska jest albo miejscowość, albo szkoła w Gródkach, albo też 

ruch strażaków ochotników o ewentualne dokonywanie wpłat na wskazane konto we 

własnym zakresie.     

 
 
 
 
 
 
  



 9 
 
 
Pani Teresa OLSZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego poinformowała, że  na posiedzeniu w dniu  23 kwietnia Komisja omówiła 

sprawę monitoringu wizyjnego, mającego na celu poprawę bezpieczeństwa mieszkańców  

oraz  analizowała  warianty  możliwości  wyłączenia  z  ruchu drogowego placu Mickiewicza. 

Ponadto Komisja jednogłośnie wniosła o :  

- wybudowanie chodnika przy Straży Pożarnej,  

- zamontowanie na drogach wjazdowych do miasta tablic informacyjnych – „Miasto 

objęte monitoringiem”, 

- wyrównanie i utwardzenie parkingu przy przychodni na ulicy Norwida. 

 

Pan  Mieczysław   FAFIŃSKI –   Przewodniczący   Komisji   Oświaty,   Kultury,      Sportu 

i Turystyki składając sprawozdanie z posiedzenia odbytego w dniu 23 kwietnia, przekazał, że 

Komisja :  

- pozytywnie zaopiniowała projekty uchwały Rady Miasta w sprawie określenia 

rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli 

szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina-Miasto Działdowo, 

a także warunków i sposobu ich przyznawania oraz projekt uchwały zmieniający 

uchwalę w sprawie określenia Regulaminy wynagradzania nauczycieli,  

- na wniosek radnego pana Andrzeja Tessara Komisja wprowadziła dodatkowy punkt 

do porządku dziennego, tj. informację dotyczącą organizacji szkół i przedszkoli na rok 

szkolny 2007/2008, a punkcie tym wyjaśnień oraz odpowiedzi udzielali pan Burmistrz  

oraz pani Naczelnik Wydziału Oświaty,   

- w punkcie „sprawy różne” Komisja  zapoznała się z pismem Dziecięcego Klubu 

Sportowego „Wkra” o zakup pojazdu do przewozu osób. Ze względu na to, że w 

piśmie nie było kalkulacji kosztów zakupu pojazdu i jego utrzymania – dwaj 

członkowie Komisji panowie Grzegorz Mrowiński i Andrzej Tessar zobowiązali się 

do następnego posiedzenia - dokonać ze stronami wstępnej kalkulacji kosztów 

pozwalającej na stwierdzenie – co jest bardziej opłacalne czy wynajmowanie środka 

transportu, czy jego zakup.  

  
Pan Józef ORZECHOWSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał, że na 

posiedzeniu w dniu 16 kwietnia :   

- Komisja po dokonaniu analizy przedłożonej przez Burmistrza Miasta dokumentacji, 

dotyczącej wykonania budżetu Miasta Działdowo za rok 2006, a w szczególności : 

1) rocznego sprawozdania z wykonania planu dochodów budżetowych, 
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2) rocznego sprawozdania z wykonania planu wydatków budżetowych, 

3) sprawozdania o deficycie, 

4) rocznego sprawozdania z wykonania dochodów podatkowych, 

5) sprawozdania o środkach pozabudżetowych, 

6) sprawozdania z wykonania planu finansowego zadań z zakresu administracji 

rządowej oraz innych zadań zleconych jednostkom samorządu terytorialnego, 

7) sprawozdania opisowego z wykonania budżetu miasta, zawierającego wykaz 

jednostek budżetowych, które utworzyły rachunki dochodów własnych oraz 

zestawienie dochodów własnych i wydatków nimi finansowanych, a także 

sprawozdania rocznego z wykonania planów finansowych instytucji kultury – 

- Komisja nie stwierdziła żadnych negatywnych zjawisk w przedłożonych 

dokumentach i wydała pozytywną opinię o wykonaniu budżetu miasta za rok 2006 

oraz wystąpiła z wnioskiem do Rady Miasta o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Działdowo.  

 
 
- drugim punktem posiedzenia była - kontrola działania Straży Miejskiej w Działdowie 

w zakresie potrzeb, realizacji powierzonych zadań, organizacji pracy, ponoszonych 

wydatków oraz zasad i podstaw wystawianych mandatów. Komisja zapoznała się z 

dostarczonymi materiałami , w tym m.in. z zestawieniem dotyczącym udzielenia 

pouczeń w ilości 1875 i ukaraniu mandatami w ilości 418. Wysłuchała  sprawozdania 

z pracy Straży Miejskiej, które złożył Komendant p. Andrzej Witkowski.  Po czym po 

wnikliwej kontroli działania Straży Miejskiej - Komisja wysoko oceniła jej pracę, 

życząc sobie, aby ten stan zachował się jak najdłużej. Przy czym w celu jeszcze 

większej efektywności działań Straży Miejskiej – Komisja jednomyślnie, tj. 7 głosami 

„za” wniosła o :  

 
1) zwiększenie etatów w Straży Miejskiej , tj. z dotychczasowych czterech do pięciu, 

a chodzi tu głównie o to, żeby zwiększyć ilość patroli i żeby patrole miały po 2 

strażników, 

2) pogłębienie   współpracy    Straży    Miejskiej  z   Komendą   Powiatową   Policji 

w  Działdowie,  polegającej  na  zwiększeniu  ilości  wspólnych  patroli policjanta 

i strażnika.  
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Ad pkt 10 

 

        Interpelacje radnych i zapytania : 

 

Radny pan Bogdan KASZUBSKI – pytał – czy prawdą jest, że Urząd Miasta przegrał 

sprawę z panem Hasiakiem dotyczącą budowy sali gimnastycznej przy Gimnazjum Nr 1?  A 

jeżeli tak, to co było powodem przegrania tej sprawy, jakie koszty zostały poniesione z tego 

tytułu i co dalej z salą, czy będzie rozważana jej budowa, czy nie?   

Ponadto zapytał czy faktem jest, że na ulicy Polnej, tj. w bezpośrednim sąsiedztwie bloków 

kolejowych działka miejska o powierzchni 1 ha 30 arów  przeznaczona pod budownictwo 

wielorodzinne została sprzedana Przedsiębiorstwu „CIECHBUD” ? 

 

Pani  Magdalena    RZĄP –    referent  ds. administracyjno - prawnych   odpowiedziała,   że 

w sprawie związanej z przetargiem dotyczącym budowy hali sportowej, której uczestnikiem 

był    pan    Hasiak  został  wydany  wyrok   niekorzystny dla    Gminy-Miasto    Działdowo. 

A przyczyną takiego wyroku niewątpliwie była nieważność postępowania i pewne uchybienia 

na etapie tworzenia  dokumentacji przetargowej.  Wyrok sądu – jak poinformowała – jest 

prawomocny i nie ma możliwości odwołania się od niego. Jesteśmy obciążeni kosztami 

sądowymi – kontynuowała - ale w tym momencie nie może ich podać, ponieważ nie ma przy 

sobie wyroku sądu. Przy czym dodała, że w tej sprawie postępowanie zespołu arbitrów było 

na naszą korzyść, z tego względu, że również pan Hasiak miał pewne uchybienia dotyczące 

procedury przetargowej.  

 
a 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta uzupełniając powyższe wyjaśnienia 

dodał, że skarga, którą złożył pana Hasiak,  została odrzucona przez zespół arbitrów w 

Urzędzie Zamówień Publicznych , tak więc wg tego urzędu, to my byliśmy na prawie. Uznali 

oni, że wszystkie dokumenty przedłożone do przetargu jak i sama procedura przetargowa 

odbyła się zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych. Pan Hasiak – kontynuował 

Burmistrz – odwołał się od tego orzeczenia do Sądu Okręgowego w Elblągu w trybie 

apelacyjnym i tam według mojej wiedzy – przekazał -mógł podnosić tylko zarzuty dotyczące 

procedury. Natomiast  on  podnosił  zarzuty  dotyczące  specyfikacji, a więc materii i sąd to 

uwzględnił. A materia ta w specyfikacji wyglądała w ten sposób, że  między wersją pisaną a 

wersją elektroniczną była nieścisłość, gdyż w wersji elektronicznej nie można było przeliczyć 

według m2  tylko według ilości kilogramów. Ale  były to  jednakowe wartości, gdyby bowiem  
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przeliczył m2 na kilogramy czy na tony, to uzyskałby ten sam wynik. Ta nieścisłość – 

informował – została podważona przez pana Hasiaka i o dziwo zyskała ona uznanie w oczach 

Sądu Okręgowego, który unieważnił przetarg. Jest to wyrok niekorzystny nie tylko dla miasta 

– mówił Burmistrz. Miasto, jak wyliczył sąd poniesie z tego tytułu koszty rzędu 13.000 zł. 

Ale większym kosztem jest to, że teraz chcąc budować tę salę gimnastyczną, będziemy 

musieli zapłacić o wiele więcej, ewentualnie ograniczyć zakres prac, czy odejść od koncepcji 

budowy podpiwniczenia, siłowni i innych pomieszczeń, albo zmniejszyć jej gabaryty, żeby 

zmieścić się w kwocie zaplanowanej na tę inwestycję. Od września bowiem, a więc od 

momentu rozstrzygnięcia przetargu, do kwietnia tego roku - ceny materiałów i usług 

budowlanych wzrosły średnio od 40 do 50%. Nie mniej jednak – przekazał – ja stoję na 

stanowisku, że z tej inwestycji miasto nie zrezygnuje. Będziemy więc przerabiać ten projekt, 

będziemy ogłaszać powtórny przetarg i będziemy tę inwestycje realizować. Mam nadzieję, że 

państwo uwzględnicie moje sugestie  dotyczące takiego trybu postępowania w sprawie 

budowy sali gimnastycznej, gdyż budowa tej hali jest bardzo potrzebna dla szkoły. Bez nowej 

sali, byt tej szkoły jest wątpliwy z uwagi na to, że obecna sala nie nadaje się już do użytku- 

jest kwestionowana przez Sanepid i organy nadzoru budowlanego – w związku z czym, 

musimy budować nową salę.   

 

Pan Ryszard DUCHNA – Z-ca Burmistrza odnosząc się do drugiego pytania odpowiedział, 

że działka ta nadal stanowi własność miasta, natomiast CIECHBUD kupił działkę od osoby 

prywatnej. Gdyby bowiem kupił ją od miasta, to przecież Rada nie  mogłoby się to odbyć bez 

zgody Rady. 

 

Pan Marek DWÓRZNIK – Wiceprzewodniczący  Rady zapytał czy prawdą jest, że w starej, 

gotyckiej części zamku nie będzie można  umieścić Miejskiego Domu Kultury, a jeżeli tak, to 

jakie losy czekają tę część zamku?  

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – BM odpowiedział, że jeszcze do końca nie wie co 

będzie w starej, gotyckiej części zamku. Trwają w tej sprawie rozmowy na forum Komitetu 

Odbudowy Zamku i ma nadzieję, że wypracują taką koncepcję, żeby zamek służył 

społeczności lokalnej. Uchwała dotyczącą przekazania tej części zamku dla Miejskiego Domu 

Kultury obowiązuje, ale wstrzymuje się z jej wykonaniem – poinformował – dodając, że nie 

wie czy ją wykona. Tak więc jeżeli dojdzie do przekonania, że na pewno nie, to przedłoży 

Radzie  projekt uchwały o jej uchyleniu.  
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Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI  - nawiązując do sprawozdania z posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej, na którym kontrolowano działania Straży Miejskiej – przypomniał, że praca 

strażników miejskich została oceniona bardzo wysoko.  W tym roku – kontynuował – Straż 

Miejska będzie obchodziła piętnastolecie istnienia. Wiemy, że mamy cztery etapy, 

aczkolwiek od pewnego czasu 1 etat jest wakujący, stąd też są pewne oszczędności. Czy więc 

nie dałoby się wygospodarować jakichś premii czy nagród pieniężnych dla strażników – 

pytał. Przekazując, że w mieście nie było zauważalne,  że jeden strażnik nie pracował, czyli – 

jak stwierdził - strażnicy przejęli na swoje barki jego obowiązki.  Nadto motywując dalej 

swoją prośbę – powiedział że – między zarobkami policjantów a strażników jest obecnie duża 

dysproporcja, a  była ona znacznie mniejsza, gdy straż zaczynała pracę. 

 

Pan MAZURKIEWICZ – uznał uwagę za słuszną i poprosił  Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o złożenie  stosownego wniosku w tej sprawie -  mówiąc -  iż myśli, że wniosek 

zostanie rozpatrzony pozytywnie.  

 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA – przekazała prośbę mieszkańców o wyrównanie parkingu 

przy ul. Karłowicza 4, a o ile jest to możliwe, to również o jego utwardzenie.  

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – wyjaśnił, że parking ten jest własnością wspólnoty 

mieszkaniowej Karłowicza  i w związku z tym miasto nie jest zobligowane, żeby w tej materii 

dokonywać jakichkolwiek prac, bo byśmy robili to na obcym terenie. Na funduszu 

remontowym budynku są pieniądze, jeżeli więc wspólnota zdecyduje o ich przeznaczeniu na 

ten cel, to zarządca wykona te prace.  

 

Radna pani Teresa OLSZEWSKA – złożyła wniosek o postawienie ławek na placu zabaw 

w parku Jana Pawła II – informując, że w tej sprawie zwróciły się do  niej matki i babcie 

przychodzące do tego parku z dziećmi.  

 

Pan MAZURKIEWICZ – BM uznał wniosek za słuszny i powiedział, że zostanie on 

zrealizowany.  
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Radna pani Wanda MILEWSKA – poruszyła sprawę ruchu drogowego na ulicy 

Konopnickiej – przekazując, że większość kierowców nie przestrzega znajdującego się tam 

znaku   ograniczającego   prędkość   do    40 km/h,    co  powoduje,   że   na   skrzyżowaniu 

ul. Konopnickiej z ul. Hallera bardzo często dochodzi do wypadków.  Mieszkańcy tego 

osiedla zwrócili się więc do mnie z prośbą o podjęcie jakichś kroków przeciwdziałających  

nadmiernej prędkości – przekazała –  mówiąc, że skoro sam znak nie wystarcza, to należałoby 

zastanowić się nad położeniem tam tzw. śpiącego policjanta.  

 
Pan BURMISTRZ – odpowiedział, że ulica Konopnickiej nie jest tej kategorii drogą, na 

której można kłaść tzw. śpiących policjantów. Nie mniej jednak – mówił Burmistrz – 

korzystając z obecności pana Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji  - za jego 

pośrednictwem  kierujemy  na ręce pana Komendanta prośbę, żeby w tym miejscu skorzystał 

ze takich środków technicznych wobec kierowców, które wymusiłyby na nich określone 

zachowanie, a więc zmniejszenie prędkości na tej ulicy.   

 
Radny pan Zenon WOJNAROWSKI – zapytał czy została już podjęta decyzja o likwidacji 

garaży na osiedlu Nidzicka Wschód, a jeżeli tak, to czy przewiduje się jakieś parkingi dla ich 

dotychczasowych dzierżawców, gdyż przy tamtych blokach nie ma parkingów, na których 

mogliby stawiać samochody.  

Ponadto zapytał o realizację jego wniosku złożonego na posiedzeniu komisji o namalowanie 

przejścia dla pieszych przy ul. Norwida, na wysokości bloku nr 21 i na wysokości apteki.   

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz przypomniał, że na poprzedniej sesji 

odnosił  się    do tej sprawy,   po  czym  powiedzia ł,  że   proces  ten  nie  będzie  zbyt  szybki, 

gdyż na razie nie zostały wydzielone działki do sprzedaży pod budownictwo wielorodzinne,   

mamy bowiem trochę inną politykę w sprawie tego budownictwa. A poza tym są prowadzane 

ze Spółdzielnią Mieszkaniową rozmowy dotyczące znalezienia przez nią, na swoim terenie 

miejsc pod garaże  murowane. Nie wiem jeszcze – kontynuował Burmistrz – co uzyskał w 

rozmowach z energetyką pan, który prowadzi  stację gazu na ul. Olsztyńskiej. Celem 

złagodzenia całego procesu przechodzenia z garaży blaszanych do  garaży murowanych – na 

pewien czas byśmy bowiem przymknęli oko, ja przynajmniej takie ryzyko bym podjął – 

przekazał – żeby ten pan na ściśle określony czas mógł wydzierżawiać na swojej działce 

miejsca pod garaże blaszane.  

 
Pan Ryszard DUCHNA – Z-ca Burmistrza zapewnił, że wniosek ten zostanie zrealizowany 

w czasie, gdy będą malowane pasy.  
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Pan Wiesław NOWICKI – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 7 zwrócił się do Burmistrza 

z trzema pytaniami, i tak : 

- przypominając,  że  dobrym  zwyczajem  w  naszym  mieście było od lat, że 

najpóźniej do 15 lub 30 kwietnia były uprzątnięte ulice ze złogów piaskowych po 

zimie, a najpóźniej do 10-15 kwietnia wykonane było nowe oznakowanie poziome. Co 

się więc stało, że w tym roku nie zostało jeszcze wszystko wykonane i  kiedy zostaną 

zakończone prace związane z usuwaniem piasku  z ulic, trawników i wokół 

przystanków,  

- pytanie drugie dotyczy terenów przy wspólnotowych - otóż na terenie osiedla Nr 7 jest 

12 budynków wspólnot dużych, które uwłaszczyły się w obrębie obrysu budynku, a 

obok tych wspólnot są tereny będące własnością miasta. Na tym tle dochodzi do 

pewnych perturbacji między zarządami wspólnot, administratorami wspólnot a 

właścicielem,  którym  jest miasto –  dotyczące  tego,  kto  ma te tereny utrzymywać. 

Z tego co wiem – kontynuował – istnieją formy prawne, pozwalające na załatwienie 

tych spraw. Po czym zapytał Burmistrza – czy podejmie ten problem i czy  będzie on 

stopniowo załatwiony. Usprawni to i pomoże w utrzymaniu porządku przez 

wspólnoty, jak również doprowadzi do  większej dbałości o tereny przyległe – 

powiedział, 

- trzecie pytanie dotyczy rzeczy bardzo prozaicznej, ale stanowiącej problem dla części 

mieszkańców budynku Skłodowskiej 1, gdzie na działce przyległej zostały 

wybudowane   2  pawilony.   Mieszkańcy   tego  budynku   mają    swoje    adresy,  tj. 

Skłodowskiej  1 łamane na a bądź b i numer mieszkania. Także powstałe obok 

pawilony mają numery  1a, 1 b – co powoduje perturbacje dla mieszkańców 

wspólnoty  związane  z  dotarciem  korespondencji, telefonów itd. itp. Wiem, że w tej 

sprawie była  interwencja u Burmistrza – powiedział, po czym zapytał - czy sprawa 

może być załatwiona pozytywnie dla mieszkańców.  

 
 

Pan Ryszard DUCHNA – Zastępca Burmistrza odnosząc się do powyższych zapytań 

przekazał, że : 

- jeśli chodzi o ostatnią ze spraw, to pawilon nie ma jeszcze numeru, tylko właścicielka 

sama zaczęła go używać. A zostanie mu nadany  numer 1c, 

-  co do terenów przy wspólnotowych, to stan prawny jest taki, że dopóki ostatni lokator 

nie wykupi mieszkania, to nie można ich zbyć na rzecz wspólnoty. Po ostatnim 

wyroku Sadu Najwyższego – przekazał – będziemy z panem Antoszewskim i panem 

Jarzynką rozpatrywać możliwość ewentualnego zbycia udziałów w gruncie, użyczenia 

lub wydzierżawienia, ale tylko dla właścicieli mieszkań.  Pewnie w najbliższych 
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latach – kontynuował – będą bloki, w których wszystkie mieszkania zostaną 

wykupione i wówczas wystarczy wniosek o przejęcie terenów przez wspólnotę, co 

najprawdopodobniej zostanie im sprzedane za symboliczną złotówkę, bo takie 

uchwały podejmują rady innych miast,   

- jeżeli chodzi o sprzątanie ulic, to w tej sprawie zawsze postępowaliśmy tak, że do tych 

prac byli   wykorzystywani  ludzie,  którzy   korzystali z  pomocy   społecznej, a 

później piasek z prawie całego terenu wywoziła Miejska Służba Drogowa przy 

pomocy trzech firm. Jednak w tym roku nie było chętnych do wykonywania tych 

robót i dlatego przetarg został tak ustalony, że firmy które sprzątały miasto przez cały 

rok – mają w zakresie czynności  sprzątanie po zimie. Z obowiązku tego nie 

wywiązała się tylko  jedna  z  firm,  która ma rejon pierwszy, tj.  osiedle 

Księżodworska i Lidzbarska oraz  ulice: Skłodowskiej, Chopina, Grunwaldzką oraz  

pl. 1 Maja. A  jeżeli do 30 kwietnia firma ta nie wywiezienie piasku, to zostaną jej 

naliczone kary.  

 

 
 
Ad pkt 11 

 

         Podjętą jednomyślnie, tj. 21 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/63/07 

 
Rada uchwaliła  Wieloletni  plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2007-2010( wcześniej projekt planu omówił prezes PGKiM pan 

Ireneusz FALBA). 

 
  

Ad pkt 12 

 

 
        Bez uwag - 19 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr VI/64/04 

 
którą  zatwierdziła  nowe taryfy    zbiorowego   zaopatrzenia w wodę i  zbiorowego  

odprowadzania  ścieków  na  terenie  miasta  Działdowo. Taryfy za wodę wzrosły o 1,27%, a 

za kanalizację o 3,15%.  
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Ad pkt 13 

 
        Po dyskusji, w której nie  było głosów o odrzucenie projektu uchwały,  Rada podjętą 

jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/65/07 

 
wyraziła zgodę na sprzedaż w drodze przetargu niezabudowanych nieruchomości położonych 

przy ul. Leśnej i Michałowskiego w Działdowie, przeznaczonych pod zabudowę 

jednorodzinną. 

  

 
Ad pkt 14 

 
        Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości niezbędnych do poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległych, położonych przy ul. Hanki Sawickiej w Działdowie  : 

  
        Po omówieniu projektu przez panią Monikę SKRZYPEK i pana Ryszarda DUCHNĘ 

oraz po udzieleniu odpowiedzi na pytania radnych – 

 
        Rada podjętą 20 głosami „za” , tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/66/07 

 
wyraziła  zgodę     na   sprzedaż w  trybie  bezprzetargowym   nieruchomości   niezbędnych 

do poprawienia  warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych, położonych przy 

ul. Hanki Sawickiej w Działdowie.   

 
                 
Ad pkt 15 

 
        Pan  Jerzy  MIKCIŃSKI – Inspektor  w  Wydz. PIGŚ  omówił    „SPRAWOZDANIE 

Z REALIZACJI  PLANU  GOSPODARKI ODPADAMI  DLA GMIN CZŁONKÓW 

EKOLOGICZNEGO   ZWIĄZKU   GMIN   „DZIAŁDOWSZCZYZNA”   NA    LATA 

2004-2008  NA   TERENIE    GMINY-MIASTO    DZIAŁDOWO” (stanowi ono załącznik 

do protokółu). 

 
        Rada bez uwag – 18 głosami  „za” przy 1 „wstrzymującym się” przyjęła to 

sprawozdanie.  
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Ad pkt 16 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu za rok 

2006 i udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo : 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta stwierdził, że w realizacji budżetu 

za  rok  2006 uczestniczył  niecały  miesiąc.  Nie  mniej jednak – przekazał – identyfikuję się 

z całym budżetem za rok poprzedni,   popieram jego wykonanie oraz proszę o pozytywne 

rozpatrzenie wykonania budżetu i udzielenie burmistrzowi absolutorium z tytułu jego 

wykonania.  

 
Następnie  

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta  omówiła wykonanie 

budżetu za rok 2006. Po czym, zgodnie z obietnicą złożoną na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej odpowiedziała na pytanie  radnego pana Mrowińskiego -  wyjaśniając,  że koszty 

występu Zespołu Pieśni i Tańca w Gimnazjum Nr 2   przewyższyły wpływy z występu  o 

kwotę 4 199 zł.   

 

        W dyskusji nad wykonaniem ubiegłorocznego budżetu  radny pan Michał STRUZIK - 

zapytał o wielkość środków zgromadzonych na kontach bankowych  miasta  oraz  

przeniesionych z poprzedniego budżetu  do budżetu  2007 ? Na co szczegółowo 

odpowiedziała pani Skarbnik. 

 
        Więcej głosów w dyskusji nie było i po :  

- rozpatrzeniu sprawozdania w wykonania budżetu miasta za rok 2006, 

- zapoznaniu się z uchwałą Nr   170/2007  Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 04 kwietnia  2007 r.  którą wydano pozytywną opinię 

o   przedłożonym   przez  Burmistrza  Miasta  Działdowo  sprawozdaniu   z wykonania 

budżetu za rok 2006,  

- przedstawianiu Uchwały Nr 2/1/07 Komisji Rewizyjnej z dnia 16 kwietnia br. którą  

Komisja   po    rozpatrzeniu wykonania budżetu  wystąpiła z wnioskiem do Rady Miasta 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo,  

- zapoznaniu się z uchwałą Nr 333/2007  z dnia 17 kwietnia 2007 roku Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, którą wydano pozytywną 

opinię o przedłożonym    przez   Komisję    Rewizyjną Rady Miasta Działdowo wniosku 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta Działdowo.   
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           Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie Burmistrzowi Miasta Działdowo absolutorium z tytułu wykonania     budżetu    

miasta za rok 2006 – Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  (stan osobowy Rady 

wynosi 21 osób) opowiedziała się za udzieleniem Burmistrzowi absolutorium, po czym tą 

samą ilością głosów  podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   VI/67/07  

 
w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2006 i udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo. 

 
a 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta podziękował radnym za takie 

głosowanie . Jest to moje pierwsze absolutorium - stwierdził - dodając, iż jest przekonany, że 

jeśli współpraca układać się będzie tak jak dotychczas, to z udzielaniem następnych 

absolutoriów też nie powinno być problemów, czego życzył sobie i Radzie.    

 

Ad pkt 17 

 
        Po omówieniu przez panią Skarbnik proponowanych zmian w budżecie miasta – Rada 

podjętą 20 głosami „za” , tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/68/07 

 
wprowadziła zmiany do budżetu miasta na rok 2007.  

 
 
Ad pkt 18 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta przedkładając 

projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla SP ZOZ w Działdowie w wysokości 90 000 

zł z przeznaczeniem na zakup pomp infuzyjnych i aparatów do dializ – przypomniała, że 

sprawa  udzielenia   dotacji   dla   SP ZOZ  wiąże  się  z  ubiegłoroczną  debatą   podatkową, 

w trakcie której Rada zastanawiała się nad możliwością uchwalenia preferencyjnych stawek 

dla tej jednostki, jednak byłoby to niezgodne z przepisami, co zostało później potwierdzone 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową.  W trakcie tej debaty – przypomniała – pan Burmistrz 

zadeklarował pomoc dla szpitala w  formie zakupu sprzętu medycznego, wskazanego przez 

SP ZOZ  i stad powyższy projekt.  
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W dyskusji : 

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI – zaczął od tego, że długo się zastanawiał czy zabrać 

głos w tej sprawie, ponieważ 90 000 zł, to nie jest duża kwota, aczkolwiek jest to kwota, którą 

płacą  mieszkańcy  naszego  miasta i  myśli, że  w  roku  przyszłym  szpital  także zwróci się 

o wsparcie i wówczas będzie okazja, żeby szerzej na ten temat podyskutować.  Natomiast 

moje życzenie jest takie – powiedział – żeby za te środki, które miasto przekazuje – 

mieszkańcy w tym szpitalu mogli czuć się troszeczkę lepiej  obsługiwani przez personel. 

Słyszy się bowiem bardzo dużo krytycznych uwag  na ten temat – jest to jednak temat na 

oddzielną dyskusję, którą zostawia na przyszłość.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady przypomniała, że jeszcze 2, 3 lata 

temu, miasto miało  możliwość ustawową, pozwalającą na zwalnianie z podatku takich 

instytucji jak szpital. Jednak w związku z tym, że w świetle nowej ustawy– wyjaśniała – 

trzeba  ten  podatek od  instytucji  ściągnąć,  to  jak  pan  radny sobie przypomina – na jednej 

z sesji,  kiedy bardzo gorąco dyskutowaliśmy nad taką możliwością – pan Burmistrz dał 

słowo, że jak gdyby wzorem lat ubiegłych -nasze miasto nie będzie się wzbogacało  o podatek 

płacony przez  SP ZOZ. 

Po czym odnosząc się do drugiej części wypowiedzi pana radnego Mrowińskiego – 

poinformowała – że w naszym szpitalu funkcjonuje Rzecznik Praw Pacjenta, który codziennie 

jest do dyspozycji pacjentów i do niego można składać wnioski, uwagi czy zażalenia. Ponadto 

od  kilku  już  tygodni wznowiono funkcję zastępcy dyrektora ds. medycznych, pełni ją pani 

dr Joanna Hensel, która także jest  bardzo otwarta na uzdrawianie sytuacji i dąży do tego, 

żeby poziom usług medycznych w naszym szpitalu był co najmniej europejski. Także jeżeli 

są jakieś sprawy, to zapraszam – powiedziała pracująca w SP ZOZ Przewodnicząca Rady.  

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta powiedział, że zarówno Burmistrz  

jak i Rada Miasta Działdowo, to bardzo odpowiedzialne organy i jeżeli mówią, że dadzą, to 

dają, a nie tylko mówią. Po czym zaapelował do pozostałych samorządów Powiatu 

Działdowskiego, aby naszym wzorem też podjęły uchwały dotujące szpital działdowski. 

Wszyscy bowiem dokładnie wiemy –mówił – że nie tylko Działdowianie w nim się leczą, ale 

także  mieszkańcy ościennych gmin.  Na jednej z  naszych sesji –kontynuował – wice starosta 

Działdowski ,  pan  Piotr Kłosowski  zadeklarował,  że   zorganizuje   spotkanie z  wszystkimi 

burmistrzami i wójtami gmin, wchodzących w skład powiatu, w celu zobligowania ich do 

takich działań. Nie wiem czy takie spotkanie się odbyło –powiedział – dodając, że on 

zaproszenia  nie  otrzymał.  Myślę,  że  deklaracja  tak poważnego urzędnika samorządowego,  
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jak wice starosta jest na tyle poważna, iż się z niej wywiąże i w imieniu szpitala wystąpi o 

dotację do tych gmin – zakończył Burmistrz.   

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI – powiedział, że daleki jest od tego, żeby oceniać 

poziom usług medycznych, który u nas jest wysoki. Natomiast chodziło mu jedynie o to -  jak 

pacjenci odbierają swój kontakt z personelem, bo  czasami jest on naprawdę nienajlepszy i 

cieszy się, że w tej sprawie można zgłaszać sugestie.  

Po czym wspomniał o stronie internetowej, gdzie jest pewne forum, na którym mieszkańcy 

miasta wpisują swoje odczucia  dotyczące szpitala. Jest to strona ogólnopolska i jak przekazał 

-   myśli, że czyni ona więcej szkody niż pożytku.  I jeżeli opisywane tam rzeczy nie mają nic 

wspólnego z prawdą, to szpital powinien podjąć jakieś kroki, żeby je  sprostować, a jeśli mają 

- to   winien przyznać się do pewnych błędów.   

 
        Po czym 20 głosami ”za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr VI/69/07 

 
w sprawie udzielenia dotacji dla SP ZOZ w Działdowie.  

 
a 

 
Pani Jadwiga KWIATKOWSKA – przełożona pielęgniarek w SP ZOZ w imieniu pani 

dyrektor, własnym i wszystkich pracowników szpitala działdowskiego podziękowała za 

podjęcie  uchwały, przyznającej dotację.  

A odnosząc się do wypowiedzi radnego pana Mrowińskiego powiedziała m.in. iż ma nadzieję, 

że ilość skarg oraz badanie satysfakcji, które przeprowadzają co roku nie są aż tak rażące. 

Choć wie, że niektóre sytuacje są bardzo nagłaśniane i to one w jakiś sposób rzutują  na ich 

ciężką, codzienną pracę i rzeczywiście burzą ich wizerunek. Ale mogę państwa zapewnić – 

powiedziała -  że my ze swej strony staramy się te sytuacje wyjaśniać i winnych upominać, 

żeby jakość opieki, a przede wszystkim właśnie ten bezpośredni kontakt z pacjentem był jak 

najlepszy i żeby pacjenci czuli się w nas   bezpieczni i zadowoleni.   

  
 
Ad pkt 19 

         

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/70/07 
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Rada zmieniła swoją uchwałę w sprawie określenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli.  

 
 
Ad pkt 20 

 

        Bez uwag – 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr VI/71/07 

 
w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla 

nauczycieli szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina-Miasto 

Działdowo, a także warunków i sposobu ich przyznawania.  

 

 
Ad pkt 21 

 

        Po omówieniu przez Sekretarza i Burmistrza Miasta projektu uchwa ły w sprawie 

współdziałania z Gminą Działdowo w zakresie prowadzenia Urzędu Stanu Cywilnego, 

polegającego na udzieleniu przez Gminę Działdowo na rzecz  Gminy-Miasto Działdowo 

corocznej dotacji w wysokości 27% rocznych, całkowitych kosztów płac wraz z pochodnymi 

pracowników USC ponoszonych przez Miasto Działdowo – 

 

        Rada, bez uwag – 20 głosami „za” , tj. jednomyślnie podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr VI/72/07 

 
w sprawie współdziałania z Gminą Działdowo w zakresie prowadzenia Urzędu Stanu 

Cywilnego. 

 

 
Ad pkt 22 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/73/07 

 
Rada zgodnie z wolą radnej pani  Ewy WESOŁOWSKIEJ-WILLENBERG powołała ją do 

składu osobowego Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego.  
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Ad pkt 23 

 

       Odpowiedzi na zapytania były udzielane od razu po ich zadaniu.  

 

 

Ad pkt 24 

            

        Wolne wnioski i informacje : 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM zaproponowała rozpoczęcie tego 

punktu od rozpatrzenia „Projektu stanowiska radnych Rady Miasta Działdowa w sprawie 

podjętych działań ograniczających wydatki na oświatę”, przekazanego radnym podczas 

przerwy. 

 
        Grupa radnych przygotowała taki projekt w brzmieniu :  

        „ Jako przedstawicie ponad 20 tysięcznej społeczności zamieszkującej miasto 

Działdowo z zaniepokojeniem obserwujemy prace zmierzające do ograniczenia 

wydatków przeznaczonych przez Gminę Miasto Działdowo na funkcjonowanie oświaty. 

Nasz niepokój jest podyktowany troską o szeroko rozumianą społeczność szkolną – 

uczniów, rodziców, nauczycieli – mieszkańców naszej gminy. Zapewnienie dobrych 

warunków nauki to jeden z najważniejszych obowiązków samorządu. Zdajemy sobie 

sprawę, że realizacja tych obciążeń nie może odbywać się kosztami przewyższającymi 

możliwości finansowe miasta. Dlatego wyraźnie podkreślamy, że jesteśmy zwolennikami 

gospodarności  połączonej  z  dbałością  o  jakość zaspokajania potrzeb edukacyjnych. 

W związku z tym uważamy, że wprowadzenie szeroko zakrojonych oszczędności 

powinno być poprzedzone konsultacjami z radnymi i zainteresowanymi grupami 

społecznymi, co jest i tak nieuniknione w obliczu nadchodzącego niżu demograficznego. 

        Realizacja polityki oświatowej gminy nie może być chaotyczna i przypadkowa, gdyż 

konsekwencje    nieprzemyślanych     działań   mogą   być     trudne    do   przewidzenia 

w przyszłości. Dlatego my niżej podpisani radni Gminy Miasta Działdowa postulujemy 

wypracowanie   przez   gminę  dokumentu   (strategii)     określającego  wieloletnie   cele 

i zadania w dziedzinie oświaty, określającego: 

- dostępność przedszkoli i szkół,  

- dostępność i ciągłość zajęć pozalekcyjnych,  

- wzbogacenie oferty edukacyjnej szkół i przygotowanie na ten temat odpowiednich 

informacji,  
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- wymagane kompetencje nauczycieli,  

- koszty utrzymania szkół, 

- stan infrastruktury oświatowej, 

- wyposażenie placówek w pomoce dydaktyczne, 

- wspieranie przez gminę programów stypendialnych.  

 
Zważywszy na brak takiego dokumentu sugerujemy nie wykraczanie poza 

niezbędne ograniczenia finansowe, tym bardziej, że w budżecie miasta na 2007 rok 

zabezpieczono wystarczające środki na funkcjonowanie oświaty w obecnym kształcie.  

Dodatkowo likwidacja  godzin pozalekcyjnych i ograniczenie godzin nadliczbowych  do 

4% jest  tylko pozbawieniem motywacji osób, które w ostatnich latach inwestując w 

własny rozwój i edukację, wydatnie przyczyniły się do stworzenia wspaniałej oferty 

edukacyjnej, będącej obiektem zazdrości sąsiednich samorządów”. 

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI – poinformował, że został wydelegowany przez grupę 

radnych do przedstawienia tego stanowiska.  

Otóż nie  jest  tajemnicą – mówił – że  wydatki  na   oświatę są bardzo duże i trzeba je 

ograniczyć. I my, jako grupa nauczycieli nie jesteśmy temu przeciwni. Aczkolwiek –tak ja 

jest napisane  w stanowisku – jesteśmy zwolennikami gospodarności połączonej z dbałością o 

jakość zaspokajania potrzeb edukacyjnych. A w czym to się przedstawia?  – otóż uważamy, 

że jeżeli mają zajść jakieś radykalne zmiany w funkcjonowaniu szkoły, a takie na pewno 

zajdą, ponieważ jesteśmy u progu niżu demograficznego i  trzeba będzie podjąć decyzję o 

likwidacji etatów, być może, że w przyszłości  i likwidacji jakichś placówek oświatowych  - 

to my,  nauczyciele nie chcemy się o tym dowiadywać z dnia, na dzień, Dlatego też  

postulujemy w tym stanowisku o opracowanie swego rodzaju strategii, będącej programem 

kilkuletnim, w którym zostałyby przedstawione wieloletnie cele i zadania w dziedzinie 

oświaty. Stąd też w  stanowisku – kontynuował – postulujemy być może odłożenie w czasie 

radykalnych zmian w oświacie. „Dlatego, że nauczyciele, to nie jest tak – że robi się awans 

zawodowy i zostaje się nauczycielem dyplomowanym i na drugi dzień człowiek się 

dowiaduje, że będą przyjmowani nauczycie młodzi, za których będziemy otrzymywać 

refundację z Urzędu Pracy”. Zgodzę się, że to jest ekonomiczne. Ale z drugiej strony jeżeli za 

chwilę wejdzie do szkoły niż demograficzny, to dyrektor będzie miał do wyboru – czy 

zwolnić nauczyciela mianowanego, czy nauczyciela, z którym ma podpisaną umowę przez 

Urząd Pracy na dwa lata lub na więcej. I tu jest taki postulat, żeby owszem ograniczyć 

godziny nadliczbowe, ale nie do 4%, ale żeby zostawić tych godzin być może więcej.  
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Oczywiście nie chodzi o to, żeby dzisiaj to stanowisko przyjąć – przekazał – aczkolwiek taka 

byłaby wola tej grupy radnych, która je opracowała. Ale tu bardziej chodzi o wywołanie 

szerszej dyskusji na temat zmian, które mają zajść, żeby to nie było tak, iż się decyzje 

podejmuje, a najbardziej zainteresowani dowiadują się na końcu.  

 
a 

 
Radny pan Andrzej TESSAR – tytułem wstępu do omawianego stanowiska – powiedział – 

ustalenia organu prowadzącego , dotyczące organizacji szkół i przedszkoli na rok 2007/2008 

dotyczą szeregu spraw, m.in. określenia liczebności oddziałów klas pierwszych , podziału na 

grupy, obsadzania stanowisk kierowniczych w szkole, obsadzania etatów wsparcia , godzin 

do dyspozycji dyrektora, zajęć pozalekcyjnych, nauczania indywidualnego, liczby godzin 

ponad wymiarowych  i wielu innych spraw. A pilność tego stanowiska – przekazał – wynika 

przede wszystkim z faktu, że organizacje szkół na rok 2007/2008 powinny być złożone do 30 

kwietnia. Chodzi więc o to – kontynuował -  żeby tylko  przedstawić  opinie, które zostały 

zasięgnięte  od nauczycieli, jak i radnych. Temat ten był przedmiotem dyskusji na Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki, a jej wynikiem jest to stanowisko. Natomiast chciałem 

odnieść się do spraw, które w opinii  nauczycieli są niepokojące . Otóż sprawa dotyczy zajęć 

pozalekcyjnych. Według ustaleń organu prowadzącego mogą być one prowadzone w ramach 

projektu – granty na zajęcia pozalekcyjne w roku 2008, realizowane w terminie od lutego do 

końca roku budżetowego 2008.  I tu właśnie jest ten punkt zaniepokojenia placówek 

oświatowych , ponieważ są takie zajęcia jak koła sportowe, które realizują kalendarz imprez 

sportowych już od września czy też przygotowania do olimpiad przedmiotowych, poza tym są 

też koła kulturalne obsługujące imprezy szkolne, miejskie i państwowe. A drugie 

zaniepokojenie – mówił – dotyczy określenia niezbędnego minimum, co już w stanowisku 

pan Grzegorz przedstawił. Te zaniepokojenia stanowiły podstawę do podjęcia takiego 

stanowiska. Rozumiemy działania pana Burmistrza – powiedział – są to bowiem jego 

kompetencje i nic nie możemy w tym temacie zmienić. Nawet nie prosimy – natomiast jako 

reprezentujący w naszej Radzie dość dużą grupę radnych – nauczycieli, jesteśmy zobligowani 

do tego, aby to nasze stanowisko przedstawić.  

 

Radny pan Józef ORZECHOWSKI – powiedział, że rozumie i pochwala inicjatywę 

radnych, związanych z oświatą. Natomiast nie pochwala dawania radnym w trakcie sesji 

kartek z projektem stanowiska i oczekiwania, żeby nad nimi od razu dyskutować. Uważam – 

przekazał  –  że   stanowisko   to   powinno  do  nas   dotrzeć   wcześniej,  żeby  można     było  
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przeanalizować je na Komisjach. Nie mam nic przeciwko zajęciu się tym problem – 

kontynuował -  ale proszę,  żebyśmy  tę sprawę przenieśli  na kolejną sesję, aby każdy z 

radnych miał czas na zapoznanie się z tematem, bo dzisiaj dyskutujemy o czymś, co dla mnie 

jest zupełnie nieznane i obce.  

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI – przekazał, że Statut dopuszcza, podejmowanie przez 

Radę także deklaracji, oświadczeń, apeli, opinii i postanowień proceduralnych. Ale nie 

przypomina sobie, aby którakolwiek z rad  podejmowała stanowisko czy apel adresowane do 

swojego burmistrza. Zazwyczaj różnego rodzaju deklaracje czy stanowiska, które 

podejmowały rady, były adresowane do podmiotu zewnętrznego. Radni bowiem nie muszą 

przyjmować stanowisk, bo mają komisje, mają sesje, żeby z burmistrzem dyskutować nad 

tymi problemami, a przyjmowanie stanowiska oznaczałoby jakieś wotum nieufności w 

odniesieniu do Burmistrza, organu prowadzącego szkoły.  Na komisji rozumiem – 

kontynuował – radni mogą dyskutować, wyrazić opinię, zająć stanowisko. Ale chyba nie w tej 

formie i nie w takim trybie – zakończył.  

 

Radny pan MROWIŃSKI – usprawiedliwiając  grupę radnych, która wyszła z powyższą 

inicjatywą – powiedział – że zrobili to dlatego, że do 30 kwietnia szkoły muszą przedstawić 

arkusze organizacyjne, a poza tym o założeniach do planu oszczędnościowego w szkolnictwie 

radni dowiedzieli się pocztą pantoflową. Przy  czym dochodziły do nich plotki i spekulacje , 

że szkoły mają być łączone, likwidowane, że mają być przenoszone z jednego budynku do 

drugiego. Nie jest to więc tak, że 2 czy 3 radnych chce na ten temat rozmawiać lecz  jest to  

wola  nauczycieli i rodziców, którzy zastanawiają się – czy to jest prawda czy nie.  

 
a 

 
Pan radny Andrzej TESSAR – dodał, że budżet miasta w dziale oświata na rok 2007 został 

przyjęty przez wszystkich radnych – w związku z czym temat ten jest zasadny.  

 
Radny pan Michał STRUZIK – stwierdził, osoby związane z oświatą wiedzą, że występują 

tu określone akty normatywne, w postaci ustaw i rozporządzeń. Rozumiem emocje – 

przekazał – bo występują one zawsze  w środowisku nauczycielskim na przełomie kwietnia i 

maja, ale należy zwrócić uwagę  na zapisy ustawy o systemie oświaty i na zapisy Karty 

nauczyciela. Powinniśmy więc przede wszystkim rozstrzygnąć pewne fakty prawne, 

ponieważ na tym tle powstają nieporozumienia.  Jeżeli mówimy o awansie zawodowym 

nauczycieli –  kontynuował –  to  nie  jest  tak,  że  wchodzi  dyrektor   do   szkoły  i mówi do  
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nauczyciela – pan/pani już tu od dzisiaj nie pracujesz. Od tego jest Karta nauczyciela i ścieżka 

zwolnienia np. zwolnienie nauczyciela dyplomowanego praktycznie graniczy z cudem. Nie 

ma także dużych  możliwości   zwolnienie nauczyciela mianowanego. Co do likwidowania 

czy łączenia szkół, to też nie można  zrobić tego ot tak sobie – gdyż tu także obowiązuje 

określona ścieżka. Tak więc są to plotki, totalne  plotki i nieznajomość prawa oświatowego. 

Jeżeli natomiast chodzi o inne rzeczy, np. o finansowe nauczyciela dyplomowanego czy 

mianowanego, to od tego jest subwencja. I ten słynny współczynnik DI  gwarantuje 

nauczycielom o tym stopniu awansu  zawodowego,  że  oni i tak  będą zatrudnieni , gdyż  

zmniejszenie ilości nauczycieli w tych stopniach – doprowadziłoby do cięć  w subwencji 

oświatowej. Mitem jest także to, że nauczyciel stażysta czy kontraktowy jest tańszy.  

Dalej pan Struzik powiedział, że jest zaskoczony tą  sytuacją, choć do niego też czasami   

docierają informacje   o cięciach,  o zamianach kadrowych,  o likwidacji szkoły, ale one  od 

razu  wydają  mu  się  nieprawdopodobne.  

Po czym  złożył wniosek o zorganizowanie spotkania radnych  z  Burmistrzem w celu  

wyjaśnienia wszelkich kwestii prawnych dotyczących oświaty.  

A dalej mówił, że w tej chwili zmorą jest niż demograficzny, a   zgodnie z zapisami ustawy o 

systemie oświaty jeżeli spadać będzie ilość dzieci i ilość oddziałów, to nie będzie w szkołach 

np. 2   zastępców     dyrektora,   tylko  będzie  jeden,  jest    to    bowiem     wymuszone     

ustawą. Okazuje się – kontynuował -  iż  nie jest prawdą , że realnie wzrastają płace w 

oświacie gdy jest duża ilość nadgodzin -  wręcz przeciwnie – wystarczy spojrzeć na 

przeciętne wynagrodzenie w poszczególnych szczeblach awansu zawodowego. Otóż,   pani 

dyrektor Waligóra powtarza, że w tym momencie nauczyciele sami zawyżają sobie pensje, bo 

nie dostają   tzw.  dotacji   wyrównującej   dla oświaty,  ze   względu  na  średnią   

wypłacalność w poszczególnych szczeblach awansu zawodowego. 

 
a 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta najpierw podziękował panu 

radnemu Struzikowi,  który  odpowiedział  na  gro  pytań  nurtujących  panów Mrowińskiego 

i Tessara. Po czym powiedział, że demografia jest najbardziej poważnym czynnikiem we 

wszystkich jego dotychczasowych działaniach . Jak cały budżet, tak i oświatę przejął z 

dobrodziejstwem inwentarza. Nie mniej jednak do dobrego gospodarza należy analiza 

wszystkiego co zastał, co ma i szukanie w tym wszystkim źródeł dodatkowych przychodów i 

racjonalizacja wydatków. Czy mogę więc przejść obojętnie nad tym, że w ciągu  trzech lat 

liczba uczniów w naszych szkołach zmniejszyła się o 291, przy jednoczesnym wzroście 

wydatków miasta na oświatę o ponad 624 tyś. zł.  Co oznacza, że  przy spadku uczniów o 100 

- dokładamy 200 tyś zł. , spada o 200 -  dokładamy 400 tyś. zł, spada o prawie trzysta  – 
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dokładamy ponad 600 tyś zł. Dlatego też – kontynuował – dokonałem analizy, zdobyłem 

pewną wiedzę z zakresu oświaty, która nie umywa się do wiedzy 6 radnych reprezentujących 

ten pion, ale posiadam pewną wiedzę ekonomiczną i możliwość dokonania analizy w oparciu 

o cyferki.  Nie chciałem jednak sam rozstrzygać  pewnych kwestii, dlatego już dwa miesiące 

temu zaprosiłem wszystkich dyrektorów naszych szkół, którym wyłożyłem  swoje racje i 

główne źródło wydatkowanych pieniędzy  przez  miasto. A   kwota dopłaty do subwencji 

oświatowej, to środki rzędu prawie 2 800 000 zł i dodając do nich ponad 2 700 000 zł, które 

miasto dokłada do przedszkoli , to  kwota ponad 5,5 mln zł – w sytuacji kiedy nasz budżet 

wydaje na oświatę  ponad 15 mln zł, tj. 1/3 całego budżetu – czy możemy na to wszystko 

patrzeć spokojnie? – myślę , że nie.     

 W związku z tym, że udział godzin ponadwymiarowych w ogólnej liczbie godzin wynosił 

ponad 13,5%, a przyjęte jest, że jest to rozdział w granicach od 2 do 4% - poprosiłem 

dyrektorów szkół -poinformował – aby przeanalizowali, gdzie mogą w tej materii zrobić 

oszczędności i to w taki sposób, żeby nie doszło do zwolnienia żadnego nauczyciela.  Już 

mamy przedłożone przez nich arkusze organizacyjne i z tego tytułu zatrudniamy dodatkowo 

pięciu nauczycieli. Ponadto jeżeli z danego podziału godzin będzie wynikało, że jest 5, 7 czy 

10 godzin, a więc będzie możliwe utworzenie etatu cząstkowego i zatrudnienie nauczyciela, 

to będziemy zatrudniać. Na każdego bowiem nauczyciela jest subwencja oświatowa, a więc 

tak  będzie lepiej.  Natomiast   jeżeli jest większa  ilość  nauczycieli    dyplomowanych, to i 

większa jest subwencja – stwierdził. Kontynuując wyjaśnienia dotyczące zmniejszenia liczby 

godzin ponadwymiarowych w szkołach stwierdził zapewniał, że nie jest tu nic robione wbrew 

nauczycielom. A poza tym – przekazał – bardzo ważną kwestią jest to, że przez wiele lat 

Związek Nauczycielstwa Polskiego walczył o Kartę nauczyciela, walczył o pensum w 

wysokości 18 godzin lekcyjnych – uznając, że jest to taka liczba godzin, która pozwala 

nauczycielowi na normalne wykonywanie swoich obowiązków. W związku z tym – 

rozumiem – że jeżeli z rozkładówki wynika, że   godzin jakiegoś przedmiotu ma być 20 czy 

21 , to musi je mieć jeden nauczyciel i to jest ten margines 2 do 4%. Ale czy nauczyciel 

dyplomowany, który oprócz pensum ma jeszcze 8, 9 lub 10 godzin nadliczbowych – jest 

fizycznie w stanie przekazać tę wiedzę, właściwie nauczyć? Przecież on mimo posiadania 

wiedzy nie będzie miał ani siły, ani czasu na to wszystko. Także to też jest robione w jego 

interesie. Poza tym w niedawnej kampanii wyborczej – ja i większość z radnych obiecaliśmy 

swoim wyborcom, że będziemy dbać o to, żeby młodzież z naszego regionu nie wyjeżdżała, 

że poczynimy starania, aby tu znalazła zatrudnienie. Dostaliśmy się do grona pedagogicznego 

– mówił dalej  - i co – będziemy tworzyli swoiste naczynie zamknięte, gdzie nikogo nie 

będziemy chcieli dopuszczać ?  Przecież każdy z nauczycieli, każdy z państwa, kto wykonuje 

ten zawód – był też kiedyś stażystą , był kiedyś absolwentem szkoły – wczujmy się więc w 

ich położenie.  
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Niech oni będą zatrudnieni – powiedział Burmistrz – dodając, że w wyniku tych rozwiązań od 

1 września nasze szkoły będą mogły zatrudniać 5 absolwentów, przy czym czterem zostanie  

przedłużona  umowa  o   pracę . Czy to jest dużo ?  Myślę, że na ogólną liczbę nauczycieli , to 

nie jest dużo. A dlaczego tak się dzieje? Ano dlatego - wyjaśniał – że ze względu na 

demografię już ubywają nam trzy klasy pierwsze, a przecież nauczycieli nie chcemy 

zwalniać, chcemy  dać  im  jakieś zajęcie. Poza tym mamy bardzo dużo podań do przedszkoli 

i być może, że jedną „zerówkę” trzeba będzie przenieść z przedszkola do szkoły – gdyby tak 

się stało, to będziemy musieli dodatkowo zatrudnić nauczycieli do tej grupy, co spowoduje 

zwiększenie wydatków na przedszkola.   

Myślę, że w wyniku podjętych działań– powiedział Burmistrz - będą pewne oszczędności, a 

nie jest tak, że musimy wydać tyle ile  zaplanowaliśmy. Będę się cieszył z każdej 

zaoszczędzonej złotówki i państwo również, bo będziemy mogli przeznaczyć te pieniądze na 

inwestycje. A inwestycje czekają nas duże, bo hala gimnastyczna przy Gimnazjum Nr 1, od 

której nie możemy odstąpić i będę robił wszystko, żeby od tego nie odstąpić, termo 

modernizacja Szkoły Podstawowej Nr 3, mamy też drobne, ale pochłaniające spore koszty 

remonty. Jak państwo słyszeli przy omawianiu projektu uchwały w sprawie zamian 

budżetowych –   jest    możliwość uzyskania z Ministerstwa Edukacji dodatkowych środków  

i aby tak się stało w trybie pilnym zrobiliśmy bardzo dużo i pojadę do pani Waligóry żeby to 

złożyć i pieniądze uzyskać.  

Proszę mi wierzyć- mówił dalej - że szanuje radnych nauczyli, jak i całą resztę nauczycieli, 

którzy wykonują ten jakże trudny i odpowiedzialny zawód i jest mi trudno zrozumieć, że w 

proponowanym stanowisku znajdują się zapisy że „realizacja polityki oświatowej gminy nie 

może być chaotyczna i przypadkowa, gdyż konsekwencje nieprzemyślanych działań mogą 

być trudne do przewidzenia w przyszłości” . Nie sądziłem – powiedział – że uzyskam od 

państwa taką ocenę, że coś robię chaotycznie, przypadkowo – nie - Ja zrobiłem  rzeczy 

niezbędne, które uważałem za stosowne i które uzyskały aprobatę dyrektorów szkół.    

Przymierzam się poważnie do opracowaniem strategii, pozwalającej nam zaplanować rozwój 

naszej oświaty – przekazał Burmistrz   - do której, za pomocą podległych nam służb musimy 

pozyskać jak najwięcej danych, jak również musimy przeprowadzić konsultacje w różnych 

środowiskach społecznych. Naprawdę jestem daleki od zamykania szkół, chociażby nawet w 

gimnazjach miało być po 12 oddziałów – powiedział- bo badania wskazują na to, że w 

mniejszych gimnazjach, liczących od 12 do 15 oddziałów najlepiej się prowadzi naukę i 

wychowanie - w takich szkołach nauczyciele są w stanie objąć swoimi działaniami, swoim 

wzrokiem wszystkich uczniów i  właściwie ich nauczyć. Jeżeli więc będziemy pieniądze 

rozrzucać,  to   potem   nie    będzie   nas  stać  na  utrzymanie  tak  mało licznych gimnazjów.   
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Myślę – powiedział na zakończenie - że wspólnymi siłami, pochylając się nad problemem i 

biorąc go sobie głęboko do serca – wypracujemy taką strategię, która zyska aprobatę 

przynajmniej większości naszego społeczeństwa.   

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM odnosząc się do części wypowiedzi 

Burmistrza – powiedziała –  nie zgadzam się z Pana opinią, co do tego, że projekt stanowiska  

zawiera negatywną ocenę Pana – nie, panie Burmistrzu – ocena Pana pracy została wyrażona 

przy udzielaniu absolutorium i była ona bezapelacyjnie pozytywna.  

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI – powiedział – chciałbym zakończyć ten temat, bardzo 

się cieszę, że z ust pana Burmistrza padły deklaracje, że nikt z pracowników oświaty nie 

będzie zwolniony – za co w ich imieniu podziękował.  Po czym przekazał, że gdyby 

wcześniej padły informacje dotyczące zmiany godzin lekcyjnych, to zapewne cześć 

nauczycieli, którzy stracą godziny skorzystałaby z grantów na studia podyplomowe, 

bezpłatne, ale jak stwierdził – najważniejsze jest to, że mogą spać spokojnie i że będą mieli 

pracę.      

 

        Przychylając się do propozycji Przewodniczącej – Rada  pozostawiła bez 

głosowania projekt stanowiska, przygotowanego przez grupę radnych.  

 

W dalszej części tego punktu : 

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM: 

- odczytała program uroczystości z okazji Uchwalenia Konstytucji 3 Maja  - zapraszając na 

nie uczestników sesji, 

- przypomniała radnym, że 30 kwietnia upływa  termin składania oświadczeń 

majątkowych,   

- podziękowała  Burmistrzowi za zakupiony dla radnych „Poradnik Radnego”, który to  jak 

stwierdziła - na pewno będzie przydatny.  

 

 

Pan Ładysław CICHOSZ – Inspektor ds. Kultury, Sportu i Turystyki poinformował o 

terminach i miejscach wszystkich imprezach kulturalnych i sportowych, zaplanowanych na 

wolne od pracy, pierwsze dni maja- zapraszając wszystkich do udziału w nich.   
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Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta, aby jak powiedział – dać wyraz 

temu, że działa przy otwartej kurtynie i nic nie tai – przypomniał – że bodajże w styczniu 

informował, że przymierza się do opracowania strefy płatnego parkowania  w centrum miasta 

– przekazując, że prace te zostały już rozpoczęte.  

 
        Po  czym  odpowiedzialny  za  przygotowanie i realizację  tego  zadania,  Komendant   

Straży Miejskiej – pan Andrzej WITKOWSKI   przybliżył Radzie ten temat.  

 

Radny pan Marian ODACHOWSKI – zaprosił zwolenników i amatorów aktywnego 

wypoczynku na rajdy i wycieki organizowane przez sekcję krajoznawczo-turystyczną 

Towarzystwa Miłośników  Ziemi Działdowskiej i Uniwersytetu Trzeciego Wieku – podając 

ich terminy i miejsce.  

 

Pan Janusz JASKULSKI – mieszkaniec Działdowa zwrócił się z trzema pytaniami, i tak : 

- radnego, pana Piotra Demskiego, członka Rady Nadzorczej Spółdzielni Mieszkaniowej –

zapytał –  kiedy Rada Nadzorcza zajmie się oszustwem trzeba powiedzieć i bezprawnie 

naliczanych, fikcyjnym długiem w Spółdzielni Mieszkaniowej ? Jak pan wie – mówił 

Stowarzyszenie już było w 1994 roku, a klucze, które wziąłem były moje i czekałem na 

nie 10  lat.  Przez  ten  okres  wpłaciłem  w roku 1980 wkład pełny – 43 700 zł, w roku 

1987 – 100 000 zł i w roku 1990 – 8 860 000 zł. Później,  w 1990 roku nastąpiło tak 

zwane oszustwo, które trwa do dzisiaj. I pani radny  - lokatorzy czekają – co dalej proszę 

pana, bo jak pan dobrze wie – komornik działa bezprawnie, robi brzydkie rzeczy,  po 

prostu nachodzi w domu ludzi, zastawia lub obkleja meble. Tak dalej być nie może – 

mówił – trzeba coś z tym zrobić, bo to trwa za długo , o 16 lata za długo,  

- zwracając się do radnej pani Teresy Olszewskiej – zapytał – proszę pani - czy ma pani 

zamiar zająć się bulwersującą sprawą bezprawnie zajmowanego mieszkania przy ulicy 

Katarzyny 19 przez osobę, która nie dość, że nie płaci  czynszu prawowitym 

właścicielom, to jeszcze utrudnia życie mieszkającej tam rodzinie, która ma 

niepełnosprawne dziecko,  

- Burmistrza Mazurkiewicza zapytał – czy złożył oświadczenie lustracyjne.   

 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta odpowiedział – złożyłem. 
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Radna pani Teresa OLSZEWSKA – wyjaśniła, że mieszkanie przy ulicy Katarzyny jej nie 

dotyczy – informując -  że mieszka tam jej teściowa i że jest to sprawa drugiej synowej i syna. 

Także ja absolutnie nic do tego nie mam i nic tu nie pomogę, nic nie zadziałam - powiedziała.  

 

Radny pan Piotr DEMSKI – odpowiedział, że nie jest to temat ani miejsce do rozpatrywania 

spraw dotyczących Spółdzielni Mieszkaniowej. A o ile  mi wiadomo – powiedział – jest pan 

skłócony ze wszystkimi władzami, jakie tylko istnieją – zaczynając od sądu poprzez 

wszystkie urzędy. Pana zachowanie zna cała Rada Nadzorca i Zarząd Spółdzielni i jeżeli pan 

nadal będzie wprowadzał w błąd mieszkańców naszego miasta , to może pan się znaleźć w 

prokuraturze.  Radę  Nadzorczą  i   Zarząd  może  pan straszyć u siebie w domu. Na ten temat 

więcej nie będę z Panem dyskutować – proszę zwrócić się do władz Spółdzielni i wtedy 

możemy się spotkać. 

 

        Po powyższych odpowiedziach pan  Jaskulski chciał jeszcze zabrać głos, ale 

Przewodnicząca Rady  nie wyraziła zgody na polemikę, informując pana Jaskulskiego, że 

jeśli nie satysfakcjonują go odpowiedzi, to może zwrócić się z pytaniami na piśmie.  

  

 
        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła VI sesję Rady 

Miasta Działdowo. 

 
 
 
Protokółowała                                                                          Przewodnicz ąca Rady                                                                                                 
G.Nadratowska                                                                          Teresa Bartkowska  

 

 

 

         

 

 

 


